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Aman: béke

150 kg és naponta elfogyaszt 20–30 liternyi anyatejet. Szépen gyarapszik az ország egyetlen indiai orrszarvú borja
a Nyíregyházi Állatparkban. A 2 és fél hónapos kisállatnak igen népes rajongótábora van, hiszen az állatpark
felhívására (a látogatókat kérték meg, hogy segítsenek nevet választani a borjúnak) több mint 300 névjavaslat
érkezett. A gondozók végül az ázsiai Aman nevet választották neki, melynek a jelentése béke.

Újabb fejlesztési siker: a német Boysen cégcsoport Nyíregyházán épít gyárat
Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter hét-

fõn, Budapesten bejelentette: a német Boysen Battery
Components Hungary Kft. Nyíregyházán, a Déli Ipari
Parkban valósítja meg a vállalat elsõ nemzetközi beru-
házását. Ennek értéke 60 milliárd forint, melyhez Ma-
gyarország Kormánya 5,6 milliárd forint támogatást nyúj-
tott, ezzel 400 új munkahely jön majd létre városunk-
ban. A cégcsoport 16,5 hektáros területen a BMW gyár
számára az elektromos autókhoz alkatrészeket, takaró-
tartólemezeket fog gyártani,  a legmodernebb energia-
és környezetvédelmi technológiák alkalmazásával, tel-
jes mértékben szén-dioxid-semlegesen.

A német Boysen csoport 27 telephelyen van jelen vi-
lágszerte, a jövõben pedig Nyíregyházán valósítja majd
meg az eddigi legnagyobb beruházását:  elektromos au-
tókhoz kapcsolódó alkatrészeket fog elõállítani a BMW

debreceni gyára számára – jelentette be Szijjártó Péter
külgazdasági és külügyminiszter. A tárcavezetõ a zöld-
mezõs beruházás budapesti sajtótájékoztatóján – ame-
lyen részt vett dr. Kovács Ferenc polgármester is – ki-
emelte, a cég a legmodernebb technológiára épülõ gyá-
rát megújuló energiára alapozza majd.

Megújuló energiára épül

– Ez a cégnek az elsõ olyan beruházása lesz – és egy-
ben az elsõ nemzetközi megrendelése –, amelyben kizá-
rólag elektromos autókhoz kapcsolódó alkatrészeket fog-
nak gyártani. Nyíregyházán a legmodernebb technológi-
ájú gyár épülhet meg, magas automatizáltsággal, meg-
újuló energiára alapozva. CO2 tekintetében a leg-
kibocsátásmentesebb gyára lesz a vállalatcsoportnak,
amely 100 éves hagyománnyal rendelkezik.

Kedves Olvasóink!
A Nyíregyházi Napló következõ lapszáma 2023. feb-

ruár 17-én jelenik meg. Addig is a legfrissebb hírekrõl
a Nyíregyházi Televízió híradójából, valamint a
nyiregyhaza.hu városi webportálról tájékozódhatnak.

Változás
 a buszközlekedésben

Hosszú elõkészítés és a nagyfoglalkoztatókkal való
rendszeres egyeztetést követõen, 2023. február 1-tõl
újabb viszonylatok születtek a helyi közösségi közle-
kedésben. A Michelin, a ContiTech és az Eissmann mun-
kavállalóinak könnyebb el- és hazajutása érdekében
két új vonal indult el Nyíregyházán, mivel az iparte-
rület egyes foglalkoztatóinak menetrend szerinti au-
tóbuszos kiszolgálását a Volánbusz Zrt. látja el.

– Új vonal jött létre 49-es jelzéssel a korábbi 9B
járat egyes meneteinek meghosszabbításával, valamint
új gyorsjárat 95E jelzéssel, a Vasútállomás és a Miche-
lin között. A járatok a nagyfoglalkoztatók igényei alap-
ján indultak, valamennyi mûszak elõtti és utáni idõ-
szakban, sûrû közlekedéssel.

– Mindezeken felül módosult a 94-es járat vonalve-
zetése. A Kertvárosban a Fészek utcán át közlekedik,
útvonala a Huszártelepig hosszabbodik.

– A Tesco áruház nyitvatartásához igazodva hétfõ-
tõl szombatig 21:05-kor a Vasútállomásról új 18-as já-
rat indul Örökösföldre.

Az új vonalak bevezetésével összefüggésben mó-
dosult néhány autóbusz indulási idõpontja is. A menet-
rendek és a friss vonalhálózati térkép elérhetõ Nyír-
egyháza helyi közlekedésének oldalán.

Nem akkumulátorgyár épül!
– Az EU az egyik élharcosa a 2050-es klímasemleges-

ségi célok elérésének, az elektromos autóipari átállás
határozott EU-s politikai döntéssorozat eredménye. Ezért
is furcsa, amikor önmagukat zöldnek nevezõ politikusok
az elektromos autóiparral szemben érvelnek, és azt pró-
bálják meg felhasználni valamifajta zavarkeltésre és bal-
hézásra. Szeretném elmondani mindenkinek, hogy vilá-
gosan megértse, ebben a gyárban a BMW gyár számára
fognak akkumulátor takarólemezeket gyártani, reméljük,
hogy ebbõl majd minden szó érthetõ lesz, nem csak a
középsõt fogják kivenni egyesek – hangsúlyozta. A mi-
niszter hozzátette, aki beruházásokat tud magához von-
zani, annak esélye lehet arra, hogy elkerülje a recessziót
és a tömeges munkanélküliséget.

(Folytatás a 3. oldalon.)
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Márciusban újra Nyírségi Disznótoros Fesztivál
és Nemzetközi Böllérverseny

Idén is átélhetjük a hamisítatlan falusi disznóvágások
hangulatát, egy hónap és minden a malacságokról szól
majd a Sóstói Múzeumfaluban. Érdemes már most felje-
gyezni: 2023. március 4. (szombat) V. Nyírségi Disznóto-
ros Fesztivál és XXI. Nemzetközi Böllérverseny Nyíregy-
házán.

 
Március elsõ szombatján a gasztronómiáé lesz a fõ-

szerep a Sóstói Múzeumfaluban, ahol – az eddigi regiszt-
rációkat nézve – 18 csapat már biztosan megméretteti
magát, mutatja meg fõzõtudományát és kínál több ezer
adag ételt kóstolásra.

A jelentkezés február 25-ig még tart, addig várják azon
csapatok regisztrációját, melynek tagjai versenybe is száll-
nának, s átélnék a régi vágások hangulatát. 

Dr. Ulrich Attila alpolgármester kiemelte, ezzel meg-
kezdõdik az idei városi nagyrendezvények sora és újra
megpezsdül az élet a Sóstói Múzeumfaluban. A feszti-
válnak már hagyománya van Nyíregyházán, amit nem-
csak a városlakók szeretnek, hanem turisztikai szempont-
ból is komoly potenciál van benne.

–  Idén is mindent megteszünk majd azért, hogy min-
denki jól érezze magát. Törekszünk arra, hogy ez is egy
magas színvonalú rendezvény legyen és annyit már el
lehet árulni, hogy az önkormányzat támogatásának kö-
szönhetõen díjmentes autóbusz különjáratok fognak in-
dulni Sóstógyógyfürdõre.

Kóstolójegy ellenében
– A látogatók ezúttal is vé-

gigkövethetik a
húsfeldolgozás
teljes folyama-
tát, a szúrástól a
kolbász tölté-
séig, és meg
is kóstolhat-
ják a csapa-
tok által ké-
szített finom-
ságokat kós-

tolójegy ellenében – részletezte a tudnivalókat Támba
Miklós,  a rendezvény fõszervezõje, egyben a Napkoro-
na Hagyományõrzõ Lovas és Lövész Egyesület elnöke,
aki hozzátette, bár a jelentkezés még tart, 18 csapat már
biztosan ott lesz.

Az elõzõ évek hagyományaihoz hasonlóan, most
is reggel fél hétkor lesz kapunyitás a disznótoros fesz-

tiválon és böllérversenyen. Hét órakor kezdõdik majd
az állatok szúrása és kivéreztetése, a csapatok ez-

után elszállítják a saját portájukra a mangalicákat
és kezdõdik a feldolgozásuk.

Sok a visszatérõ
  – Nagy öröm, hogy sok a visszatérõ, azok a csapatok,

akik tavaly megmérettették magukat, idén is velünk tarta-
nak. Hogy csak néhányat említsek, a teljesség igénye nél-

kül: itt lesz a Hübner, a Sunshine, a Trans Vidia és Szi-
lágyi csapata, érkeznek a máriapócsiak, a tiszaesz-

láriak és fõzni fog a kaplonyi csapat is. Ha ennyi
jelentkezõbõl is indulunk ki, már lehet tudni: leg-
alább 15–20 ezer adag étel biztosan elkészül majd
– tette hozzá a fõszervezõ.

A fesztiválon díjat kap majd a legnépszerûbb
csapat, a böllérek legjobbja, a legjobb hurka, a leg-

jobb toros, a legjobb kolbász, a legjobb fogópálinka,
valamint forralt bor is. Az ételek mellett pedig színpadi

programok is várják majd a látogatókat a skanzenben.
(Szerzõ: Bruszel Dóra)

Nyit a fürdõ és a színház
Dr. Kovács Ferenc polgármester a közösségi olda-

lán jelentette be: február harmadikától újra nyitva tart
az Aquarius Élményfürdõ, február 11-tõl pedig a szín-
ház is fogadja majd a nézõket.

– A szankciós energiaválság jegyében már nyár vé-
gén elkezdtünk felkészülni a fûtési idõszak várható
nehézségeire. Az októberi közgyûlésen döntöttünk
egyes intézményeink részleges bezárásáról. Az az-
óta eltelt idõben bebizonyosodott, hogy ezzel jelen-
tõs megtakarításokat érünk el. Rendszeresen értékel-
jük a folyamatokat, s több tényezõt – így a lakosság
igényeit is – figyelembe véve hozunk döntéseket a
zárások feloldásáról. Ez alapján bejelenthetem, hogy
a tervezett, tavaszi újraindulástól hamarabb, már feb-
ruár 11-tõl teljes munkarendben játszhat a Móricz
Zsigmond Színház társulata. Ezzel a döntéssel ked-
vezünk a színházlátogatóknak, a bérleteseknek, s az
önkormányzati cégként mûködõ teátrumnak is, hiszen
így még a tervek szerint valósítható meg az évad. A
nagyszínpadon a Teljesen idegenek címû elõadással
kezdenek. A továbbra is folyamatosan üzemelõ
Eissmann Városi Sportuszoda mellett így újabb fontos
közösségi színteret látogathatunk rendszeresen. A to-
vábbi döntések lehetõségét pedig folyamatosan vizs-
gáljuk – írta bejegyzésében.

– A színház tervezettnél korábbi megnyitása után
újabb döntést hoztunk, városunk népszerû fürdõje feb-
ruár 3-án, pénteken reggel 9 órától ismét várja a
nyíregyháziakat és az ideérkezõ turistákat. A felüdü-
lést szolgáló létesítmény az iskolai szünet végezté-
vel kezdte meg a tervezett karbantartási és részleges
felújítási munkákat. Az üzemeltetõ társaság addigra
elvégzi a szükséges munkálatokat, beleértve például
a gépészeti rendszerek karbantartását és fertõtleníté-
sét, a burkolatok javítását, és egyéb korszerûsítése-
ket, mint például a közkedvelt finn szauna teljes körû
felújítását. Az Aquarius Fürdõgyógyászat január kö-
zepe óta teljes kapacitással mûködik – olvasható kö-
zösségi oldalán.
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(Folytatás az 1. oldalról.)

A német Boysen csoport beruházást bejelentõ sajtótá-
jékoztatóján Szijjártó Péter emlékeztetett, Magyarország
is benevezett abba az „õrületes európai versenybe”, ami
az elektromos autók  gyártásához szükséges beruházá-
sokhoz kötõdik. Mi több, a világ legjobbjai között van: a
3 legnagyobb prémium autógyártó vállalat gyárat épí-
tett, illetve épít hazánkban, elektromobilitási stratégiá-
juk egy jelentõs szeletét pedig szintén Magyarországra
helyezték. A Boysen beruházása így egy újabb bizonyí-
ték arra, hogy a kelet-magyarországi gazdaságfejleszté-
si stratégia sikerrel járt – emelte ki.

Dr. Kovács Ferenc polgármester a beruházást bejelen-
tõ sajtótájékoztatón emlékeztetett, az újabb gyár Nyír-
egyházára történõ települése egy tudatos fejlesztési fo-
lyamat eredménye, 3 évvel ezelõtt ugyanis célul tûzték
ki a munkahelyteremtõ beruházások ösztönzését.

Elsõ számú prioritás a munkahely-
teremtõ beruházások segítése

– Nagyon nagy öröm ez a hír Nyíregyházának. A vá-
rosvezetés, az önkormányzat 3 évvel ezelõtt azt hatá-
rozta el, hogy ebben az önkormányzati ciklusban az elsõ
számú prioritás a munkahelyteremtõ beruházások segíté-
se és vonzása kell, hogy legyen. A mostani bejelentés
pedig tükrözi, sikerült elérni a célt. Legelõször is a kor-
mány támogatását szeretném megköszönni, hiszen segít-
ségük nélkül nem tudtuk volna ezt a programot végig
vinni.

Színvonalas munkahelyeket teremt az újonnan épülõ Boysen

Jelzõlámpás csomópont és plusz forgalmi sávok
a Tiszavasvári úti felüljáró kivezetõ szakaszánál

 Szélesebb felüljáró, plusz forgalmi sávok és lámpás
keresztezõdések – megkezdõdött a Tiszavasvári úti felül-
járó városból kifelé vezetõ szakaszának felújítása, amely-
nek köszönhetõen gyorsabb és biztonságosabb lehet majd
a csomópont. A beruházás várhatóan õszre el is készül.

Egy jelzõlámpás csomópontot alakítanak ki a Tisza-
vasvári úti felüljáró városból kifelé vezetõ szakaszán,
melynek részeként plusz forgalmi sávokat hoznak létre,
és egy sávval szélesítik a felüljárót is. A kiváltási munká-
latok már folyamatban vannak, az útépítés várhatóan
márciusban kezdõdik, az egész beruházást pedig õsz ele-
jére tervezi befejezni a kivitelezõ.

Több jelzõlámpa, újabb sávok
Jelenleg egy támfal építése és a közmûvek, szolgálta-

tók kiváltása zajlik a Tiszavasvári úti felüljáró nyugati
oldalán, a városból kifelé vezetõ szakaszon. A Csalitos
utcáig teljes egészében megújul a csomópont, melynek
több jelzõlámpa, újabb sávok kialakítása, valamint a
kerékpárút és a járda építése is a részét képezi.

Molnárné Varga Viktória projektvezetõ megkeresésünkre
elmondta, a Nyíregyházáról kifelé vezetõ útszakaszon az
egy egyenes sáv helyett két egyenes sáv vezet majd ki a
városból, illetve egy balra kanyarodó sávot is létesítenek.

A kiváltási munkákat még a téli üzem alatt, az útépí-
tést megelõzõen elvégzi a kivitelezõ. Jelenleg a támfal
építésével párhuzamosan a hírközlõvezeték, elektromos
vezeték, a jelzõlámpa kábelezése, illetve a csapadék és
ivóvíz kiváltási munkák vannak folyamatban. Az a cél,
hogy mire az útépítési munkák elkezdõdnek, addigra
ezek a kábelek kijöjjenek a földbõl, és meg tudják kez-
deni az út szélesítési munkáit – tette hozzá.

Ezt követõen márciusban, a téli üzemet követõen az

útépítési munkákkal kezd a kivitelezõ. A beruházás ré-
szét képezi majd a kerékpárút-korrekció és a járdaépítés
is, mintegy 500 méteres távolságban a felüljáró lábától.

A beruházás végére egy korszerû, jelzõlámpás csomó-
pontot alakítanak ki a felüljáró lábánál, valamint a Csa-
litos utcánál, melynek köszönhetõen biztonságosabb és
gyorsabb lesz a közlekedés a város Nyugati Ipari Parkja
irányában.

(Szerzõ: Fehér Attila)

Fotó: Szijjártó Péter/Facebook

egyházán valósítja meg. Különösen jó hír ez a munka-
helyteremtés szempontjából, hiszen fontos célunk, hogy
Nyíregyházán mindenki találjon munkát.

2025-re állhat üzembe
50 ezer négyzetméteren terül majd el az új gyár – mely

teljesen szén-dioxid-semlegesen fog mûködni – és négy
területre oszlik:  présüzem; gyártósorok;  katódos meríté-
ses felületkezelés és porfestéses felületkezelés, valamint
minõségellenõrzés. A tervek szerint a gyár 2025-re állhat
majd üzembe a szabolcsi megyeszékhelyen.

– A 127 hektáros ipari parkunkat 500 hektárral
bõvítettük és ebbõl már 100 hektárt el is adtunk –
hívta fel a figyelmet.

Az eredményes mûködésnek köszönhetõ, hogy egyre
népszerûbb a város cégek körében, a német Boysen cég-
csoport pedig most a Déli Ipari Parkból 16,5 hektárt meg
is vásárolt.

– Nagy elismerés és megtiszteltetés ez Nyíregyházá-
nak, hiszen a Boysen a legnagyobb gyárát és az elsõ olyan
gyárát, amely kifejezetten elektromos autók gyártásához
készít majd alkatrészeket, azt a mi városunkban, Nyír-

Közmeghallgatást tartott január 31-én a kormányhi-
vatal környezetvédelmi, természetvédelmi és hulladék-
gazdálkodási fõosztálya a nyíregyházi Déli Ipari Park-
ban tervezett takaró-tartólemez gyártó létesítmény tár-
gyában indult összevont környezeti hatásvizsgálati és
egységes környezethasználati engedélyezési eljárásban.

A kormányhivatal január 26-án már kiadott egy köz-
leményt a tárgyban, mely szerint a kérelem alapján a
létesítendõ üzem profilja kizárólag lemezmegmunká-
lás, felületkezelés és ezt követõen porfestés, valamint
PVC bevonatolás, nem pedig a tévesen terjesztett infor-

mációk szerinti akkumulátorgyártás, ahogy azzal szer-
kesztõségünk is foglalkozott. A közleményükben jelez-
ték, a közmeghallgatás – melyet december közepén meg-
hirdettek – célja, hogy a nyíregyházi polgárok elsõ kéz-
bõl, a beruházó német Boysen Battery Components Hun-
gary Kft. szakembereitõl kapjanak részletes tájékoztatást.
Ennek ellenére a kérdések jelentõs része más magyaror-
szági gyárakra, esetekre, illetve az akkumulátorgyártás-
ra, valamint olyan területekre vonatkozott, melyekre nem
volt válaszadási illetékessége a hatóság jelen lévõ szak-
embereinek. Többször elhangzott: megyeszerte mai na-

pig több, fémmegmunkálással rendelkezõ cég végzi te-
vékenységét. A több mint háromórás közmeghallgatás
nem volt mentes az indulatos viselkedéstõl, bekiabálá-
soktól. Rozinka Zsolt, a kormányhivatal fõosztályveze-
tõje hangsúlyozta: 2006 óta tartanak közmeghallgatá-
sokat, az elmúlt idõszak 47 ilyen jellegû eseményén
mindösszesen 13-an vettek részt személyesen. A köz-
meghallgatás idõpontjáig egy civil szervezet kérdései
érkeztek be hivatalosan a hatósághoz. A fõosztály mun-
katársai ígéretet tettek arra, hogy az esemény összefog-
lalójában teret kapnak majd a tárgyra irányuló kérdé-
sek, válaszok, s a hiányosnak vélt témáknak is utána-
járnak.

Közmeghallgatás a kormányhivatalnál

(Szerzõ: Bruszel Dóra)
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Csapadékvíz-elvezetõ hálózat   Több mint 10 milliárd forintnyi
fejlesztés 10 év alatt

Az elmúlt években négy nagy projektben fejlesztette
Nyíregyháza csapadékvíz-elvezetõ hálózatát az önkor-
mányzat, valamint további tíz jelentõsebb útfejlesztési
projekt is tartalmazott csapadékelvezetés hatékonyságát
növelõ beruházást. Összességében több mint tízmilliárd
forintot fordítottak a hálózat bõvítésére egy évtized alatt.

A közelmúltban gyakran esett az esõ városunkban, a
komor, olykor lehangoló idõjárás Nyíregyháza csapadék-
víz-hálózatát is próba elé állította. Csapadékcsatorna-
építés szempontjából az elmúlt tíz év volt a leghatéko-
nyabb idõszak Nyíregyházán. Javarészt lokális problémá-
kat oldottak meg, utcák csapadékvíz-elvezetését kezel-
ték, valamint nagy befogadók kiépítését valósították meg
az elmúlt évtizedben – nyilatkozta a Városfejlesztési és
Városüzemeltetési Osztály vezetõje.

– Az Igrice-csatorna gyakorlatilag egy fõ gyûjtõje a
városnak, hasonló, mint a nemrégiben megépített Nyu-
lastói csatorna. Ezeken a fejlesztéseken kívül nagyon sok
olyan terület, városrész van, ahol a csapadékvíz elveze-
tését megvalósította a városvezetés, ilyen például Borbá-
nya és Kistelekiszõlõ is, de útépítésekkel együtt fel sem
tudnám sorolni a sok helyszínt. Több tízmilliárd forintról
beszélünk, amit gyakorlatilag csatornaépítésre fordítot-
tunk – emelte ki Pató István, a Városfejlesztési és Város-
üzemeltetési Osztály vezetõje.

Egy nagyszabású projekt keretében nyílt és zárt medrû
záportározó épült a Bujtosi Városligetben, amelynek ered-
ménye, hogy a megnövekedett vízhozamok zavartala-
nul elvezethetõk lettek a városi csapadékvíz-elvezetõ
rendszer vízgyûjtõ területérõl. Nagyszabású fejlesztések
történtek a Malomkert és Borbánya környékén 2016 és
2018 között, az azt követõ idõszakban többek között a
Kökény, a Csemete és a Korong utcákon, valamint szin-
tén fontos beruházás valósult meg a Színház utcában is.

Hálózatbõvítés útfelújítások mentén
Az évek alatt tíz jelentõsebb útfejlesztési projekt is

tartalmazott csapadékelvezetés hatékonyságát növelõ
beruházást a városban.

– Az, hogy egy lakóutcát úgy építsünk meg, hogy an-
nak meg legyen oldva a csapadékvíz-elvezetése, ter-
mészetes, hiszen az engedélyeket máshogy meg sem
kapjuk. Ezért azok a lakóutcák, amelyek nem kimon-
dottan csapadékvíz-elvezetési programként indultak, ha-
nem lakóutca fejlesztésként – nemrég fejezõdött be
például az ötmilliárdos kormányzati útépítés –, ott is épí-
tettünk csapadékvíz-elvezetést. A városban egyre inkább
az a cél, hogy helyben tartsuk a csapadékvizet, ezért
szikkasztó alagutakat építettünk, illetve záportározókat,
ez lesz most már az elkövetkezõ idõszakban a nagy
kihívás. Egyre több helyen van szükség záportározókra,
tekintettel arra, hogy megváltozott az idõjárás – mond-
ta az osztályvezetõ.

Nehéz megfelelõ lejtést adni
Amennyiben szilárd burkolatú utakat tudnak majd épí-

teni a jövõben, úgy azokon a szakaszokon is kialakítják
majd a csapadékvíz-elvezetést. A város földrajzi helyze-
tébõl adódóan azonban a sík terepen nehéz megfelelõ lej-
tést adni a csatornának, hogy megfelelõ vízsebességgel
szállítsa a csapadékvizet. Ezért is van szükség a már meg-
épített és megtervezett tározókra – nyilatkozta Major Zol-
tán vízépítõ mérnök, a Körépterv Kft. vezetõ tervezõje.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)
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Tûzifaprogram: sok igénylés érkezett
Tavaly szeptemberben indult el és idén április 15-ig tart

az a kormány által meghirdetett tûzifaprogram, melynek
keretében az állami erdõgazdaságoknál háztartásonként
10 köbméter tûzifát lehet egységes, maximalizált áron
vásárolni. Mint megtudtuk: mivel a Nyíregyházi Erdészet-
hez akkora mennyiségû igénylés érkezett, amit az éves
fakitermelésbõl nem tudnak kielégíteni, ezért a NYÍRER-
DÕ Zrt. más erdészeteitõl és az ország fában gazdagabb
területein levõ erdõgazdaságoktól szállítanak faanyagot
a térségbe. Emiatt is lehet, hogy az igénylõknek a regiszt-
rálást követõen a kiszolgálásig várakozniuk kell.

A hazánkat és egész Európát érintõ energiaválság az
állami erdõterületeket kezelõ társaságok mûködésére is
komoly hatást gyakorolt. Országosan és térségünkben is
a tûzifa alapanyag – mint megújuló energiaforrás – iránt
hatalmas kereslet alakult ki tavaly õsszel, ami az árak
emelkedését is magával hozta. Ezért döntött rendeleti
szinten a kormányzat a maximált árú tûzifa alapanyag
forgalmazásáról.

A tavaly szeptember 19-tõl meghirdetett prog-
ramban, 2023. április 15-ig, kötött rendeleti egység-
áron lehet maximum 10 erdei köbméter faanyagot

igényelni.

Tölgyfa Gábor, a NYÍRERDÕ Zrt. mûszaki vezérigaz-
gató-helyettese megkeresésünkre elmondta, a NYÍRER-
DÕ Zrt.-nél, azon belül is a Nyíregyháza környékén gaz-

dálkodó Nyíregyházi Erdészetnél a program kezdetétõl
kezdve az éves fakitermelési munkákból helyben elõál-
lított tûzifa mennyiségét meghaladó igénylés érkezett.
Ezért a NYÍRERDÕ Zrt. más erdészeteitõl és az ország
fában gazdagabb területein levõ erdõgazdaságoktól szál-
lítanak faanyagot a térségbe. Ezzel együtt jár az is, hogy
az igénylõknek a regisztrálást követõen a kiszolgálásig
várakozniuk kell.

A program eddigi igényeinek és a NYÍRERDÕ
Zrt.-nél rendelkezésre álló faanyagnak megfelelõen
jelenleg keménylombos fafajból maximum 3 köbmé-
tert lehet igényelni, a fennmaradó 7 köbméter pedig

lágylombos vagy fenyõ fafajokkal egészíthetõ ki. 
 

– Ebben a kritikus gazdasági helyzetben kiemelt
jelentõségû az úgynevezett szociális tûzifa program
is, amely állami támogatásból biztosít lehetõséget az
5000 lélekszám alatti településeknek tûzifa vásárlá-
sára, majd annak rászorultság alapján történõ térítés-
mentes lakossági kiszolgálására. A NYÍRERDÕ Zrt.
évek óta országos szinten a legnagyobb mennyiségû
tüzelõt szolgálja ki a programban.  A 2022/23-as sze-
zonban mûködési területén, Szabolcs-Szatmár-Bereg
és Hajdú-Bihar vármegyében majd'  44 000 köbméter
tûzifát igényeltek. A csaknem 200 település három-
negyede vármegyénket érinti, ez mintegy 32 500 köb-
méter tûzifát jelent. Az igényelt faanyag döntõ több-
sége keménylombos fafajú. A hatalmas mennyiség
kiszolgálása a változékony és csapadékos idõjárás
miatt is komoly feladatot jelentett,  ennek ellenére
a kiszolgálás meghaladta az összmennyiség 95 szá-
zalékát. A faanyag több ezer család részére bizto-
sítja a téli tüzelõ nagy részét – tájékoztatott Tölgyfa
Gábor, a NYÍRERDÕ Zrt. mûszaki vezérigazgató-
helyettese.   

(Szerzõ: Bruszel Dóra)
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Rövid hírek
Bencs emléklapok a magyar kultúra napján Hatszoros Marketing Gyémánt díjas

Móricz Zsigmond Színház
Múlt héten rendezték meg Budapesten a Magyar Marketing Szövet-

ség 2022-es  Marketing Diamond Awards díjátadóját, melyen a nyíregy-
házi Móricz Zsigmond Színház 6 Marketing Diamond elismerést nyert
el. A díjakat Holik Emõke, a Móricz Zsigmond Színház értékesítési ve-
zetõje vette át.

Marketing Gyémánt Díj-
ban részesült:

– Márkaépítés kategóri-
ában, pályamunka címe:
Szindbád Színháztörténeti
Múzeum és Rendezvénytér
márkaépítés – 2022

– Márkaépítés kategóri-
ában, pályamunka címe:
Bencs Villa márkaépítés –
2022

– Eseményalapú aktivá-
ciók kategóriában, pálya-
munka címe: 21. VIDOR Fesztivál – a Móricz Zsigmond szervezésében

– Eseményalapú aktivációk kategóriában, pályamunka címe: A Mó-
ricz Zsigmond Színház Zenés szilveszteri Gálamûsora a Duna Televízi-
ón – 2021

– Online felületen futó kampányok kategóriában, pályamunka címe:
A Móricz Zsigmond Színház online felületen futó kampányai – 2022

– Produkciós és nyomdai gyártások kategóriában, pályamunka címe:
A Móricz Zsigmond Színház és az általa szervezett rendezvények mar-
keting anyagai – 2022

Telt házas újévi koncert

A Himnusz születésének 200. évfordulóján ünnepelte
Nyíregyháza a magyar kultúra napját. A Kállay-házban
rendezett eseményen dr. Kovács Ferenc polgármester
mondott beszédet, és Bencs László Emléklapokat adott
át. Kitüntetést kapott Földesi Ildikó, a Nyíregyházi
Cantemus Kórus igazgatóhelyettese, Tamás Attila, a Mó-
ricz Zsigmond Színház zenei vezetõje, a Vikár Sándor
Zeneiskola igazgatója, illetve Mészáros Szilárd, a Váci
Mihály Kulturális Központ igazgatója.

Telt ház elõtt tartotta meg múlt héten hagyományos újévi koncert-
jét – a rendkívüli helyzetre való tekintettel, energiatakarékossági
okokból új helyszínen és idõpontban – a nívódíjas Szabolcsi Koncert
Fúvószenekar és Majorette Csoport. A jubileumi, 35. hangversenyen
ismét nagy sikert arattak a Bem József Általános Iskola csarnokában.

A koncertet a Nyíregyházi Televízió is mûsorára tûzi 2023.
február 18-án 20.30-tól. Ismétlés: február 19-én és 22-én
20.30-tól.

Kiállítás nyílt a Zrínyiben
A holokauszttúlélõk elmesélték, a diákok pedig lerajzolták. A mûvészet beszél arról, amirõl

talán szóban már nem is lehet. 15 történet, 15 diák szemével, mindezt egy vándorkiállításon
feldolgozva. A holokauszt nemzetközi világnapja alkalmából a nyíregyházi Zrínyi Ilona Gimná-
ziumba érkezett az az anyag a Zacher Alapítvány segítségével, amely világszerte arra hívja fel
a figyelmet, hogy a borzalmak soha ne ismétlõdjenek meg. A vándorkiállítás még most is meg-
tekinthetõ a Zrínyi Ilona Gimnáziumban.
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Petõfi Sándor emlékezete városunkban 2.
Sajnos nem lett szobra Ady Endré-

nek és József Attilának, de örömteli,
hogy ekkor még nem változtattak a
város történelmi utcaelnevezésein.
Annak fényében, hogy 1950-ben ezt
már megtették, talán mégis jobb lett
volna, ha a Szarvas utcát Petõfirõl és
nem Kalininról, az Ér utcát pedig Ady-
ról és nem Engelsrõl nevezik át. Az ut-
caelnevezéseket illetõen annyi módo-
sítás történt 1948-ban, hogy az addigi
Népkertet Petõfi kertre módosították,
ami ma Petõfi térként ismert. Petõfinek
maradt a ma is meglévõ utca, amely
már 1910-tõl viselte a nevét.

A szoborbizottság felkérésére Berky
Nándor hozzákezdett Petõfi alakjának
a megmintázásához. Az egyik híradás-
ból kiderül, hogy modellül Balogh Jó-
zsefet választotta, aki a hasonlóság ked-
véért meg is kezdte szakálla növesz-
tését. Ezzel párhuzamosan a gyûjtést is elindították a
szoborra, az egész vármegye népe adakozott. A szo-
borbizottság 1948 januárjában, a Bessenyei Képzõmû-
vészeti Fõiskolán megtekintette az elkészült gipszmin-
tát, majd annak „tüzetes megvizsgálása után a legna-
gyobb tetszésüknek és elismerésüknek adtak kifejezést”.

A szemlén jelen voltak a tanítóképzõ
negyedéves hallgatói is, akik számára
az egyik bizottsági tag már az új idõk
szellemében kifejtette, hogy a lírikus
Petõfi helyett a forradalmárt mintázta meg
a szobrász. Ekkorra már eldöntötték, hogy
az eredeti tervtõl eltérõen a bronzba ön-
tött szobrot a Petõfi kertben, arccal a pá-
lyaudvar felé fogják felállítani.

A nagy nap 1949. március 14-én ér-
kezett el, amikor több ezer ifjú jelen-
létében a város polgármestere átvette
a „harcra buzdító, lendületes Petõfi-
szobrot” alkotójától. Másnap egy sza-
badságzászlós emlékmûvet is állítottak
Petõfi arcképével a villanytelepen (ké-
pünkön). Ez még ma is látható, a szob-
rot azonban 1965-ben Mándokra szál-
lították és ott augusztus 20-án még egy-
szer felavatták. Helyét 1973-tól Vigh
Tamás mellszobra tölti be.

A borbányai 10-es számú általános iskola tantestüle-
te 1997-ben döntött úgy, hogy a forradalmár költõt vá-
lasztja névadójául, amely alkalomból egy emléktáblát
is lelepleztek.

Képviselõi fogadóóra
Major József (10. sz. vk. önk. képviselõje) fogadóórát tart.

Idõpont: február 9., 17–19 óra között.
Helyszín:  Móra Ferenc Általános Iskola, Móra terem, Fazekas J. tér 8. 


